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Datum 

28 januari 2025 

Ons kenmerk 

C2350664/6067159  

Uw kenmerk 

- 

Programma 

Aanpak Stikstof 

Bijlage(n) 

- Bij e-mail van 27 januari 2025 heeft u namens de CDA fractie technische vragen 

over BOS 2.0 en intrekkingsbeleid gesteld. 

 

Onderstaand treft u de vragen en de antwoorden daarop. 

 

1. Over het overzicht aanvullende maatregelen hebben we een aantal vragen; 
Er wordt aangegeven dat het belang van de ondernemer is meegewogen daar 
het alleen ondernemers raakt die langere periode geen gebruik gemaakt 
hebben van aan hun vergunde ruimte. Kunnen we daaruit concluderen dat er 
uitsluitend de vergunde, onbenutte ruimte wordt ingenomen, die niet gerealiseerd 
is of waarvan bedrijven al geruime tijd geen activiteiten meer ontplooien? Maw. 
Dus niet de niet-vergunde ruimte? 
Antwoord: Het voorgenomen intrekkingsbeleid richt zich op de toegestane, niet 

gebruikte stikstofruimte in de natuurtoestemming. Dit beleid is tijdens de 

themabijeenkomst op 29 november 2024 met PS besproken naar aanleiding van 

de Statenmededeling ‘Intrekkingsbeleid voor natuurtoestemmingen’. Wij hebben 

de invulling hiervan gepubliceerd in het Provinciaal Blad, zodat het beleid 

formeel is aangekondigd en de termijnen per 1 januari 2025 zijn ingegaan.  

 

 

2. In hoeverre is deze maatregel wetenschappelijk onderbouwd? 
Antwoord: De maatregel is gericht op het wegnemen van niet gebruikte 

stikstofruimte in natuurtoestemmingen. De maatregel is daarmee niet gericht op 

feitelijke daling in de praktijk,  maar op het voorkomen van een verdere feitelijke 

toename van de stikstofdepositie. Ook voorkomt het dat het effect van overige 

https://noordbrabant.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/2f9f7c9c-ace0-490a-891e-e0a60ef50210?documentId=6c5169f6-f003-467d-afd9-a486688d13a4&agendaItemId=01d7fb4e-aa14-4e7a-850d-1fdae9a73299
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/prb-2024-19890.html
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maatregelen gericht op een daling van de stikstofdepositie, wordt tenietgedaan. 

 

 

3. Wordt er een onafhankelijke instantie ingesteld om toezicht te houden op het 
proces en erop toe te zien dat belangen eerlijk worden afgewogen? Zo nee, 
waarom niet?  
Antwoord: Het intrekkingsbeleid kent de nodige waarborgen. Het beleid en de 

bijbehorende regels worden vastgesteld in een democratische procedure door 

PS dan wel GS. Ieder besluit staat open voor bezwaar en beroep en kan 

worden getoetst door de rechter.   

 

 

4. Hoe worden de juridische en ecologische gevolgen gemonitord? 
Antwoord: De besluitvorming over de exacte regels wordt op dit moment 

voorbereid. In dit voorstel zal ook worden aangegeven hoe daarover wordt 

gerapporteerd. Omdat dit voorstel een verdere toename van stikstofdepositie 

voorkomt, heeft dit voorstel geen ecologische gevolgen.  

 

 

5. Hoe gaat u de plus op de landelijke beeindigingsregeling inkleden? Wie gaat 
dit financieren? Onder welke voorwaarden kan men deelnemen? 
Antwoord: Zie voor beantwoording het antwoord op vraag 11 

 

6. In hoeverre is er een breed draagvlak voor deze ingrijpende maatregelen? 
Heeft u boerenorganisaties, VNO-NCW, natuurorganisaties  en andere 
betrokkenen vroegtijdig is dit proces betrokken?  
Antwoord: Zie voor beantwoording het antwoord op vraag 11 

 

7. Verruiming woningbouw op saneringslocaties; Wat zijn de criteria? 
Antwoord: Zie voor beantwoording het antwoord op vraag 11 

 

8. Verplicht emissieloos of emissie-arm bemesten. Emissie-arm bemesten gebeurt 
allang! Dat is al jaren verplicht. Emissie-loos kan middels Renure. Zijn er plannen 
om hier mee aan de slag te gaan? 
Antwoord: Zie voor beantwoording het antwoord op vraag 11 

 

9. Onder arrangement stalmaatregelen staat te lezen “geen vergunning meer 
voor opslaan onbewerkte drijfmest. Hoe gaat u om met alle huidige stallen? 
Wordt mestverwerking op bedrijfsniveau gestimuleerd? Zo ja hoe dan? 
Antwoord: Zie voor beantwoording het antwoord op vraag 11 

 

10. Industrie is uitsluitend stimuleren bijdrage aan doelstellingen zonder 
deadlines, harde eisen oid. Kunt u dat uitleggen? 
Antwoord: Zie voor beantwoording het antwoord op vraag 11 

 

11. Industrie gaan we uitsluitende de controle-inspanningen opschroeven, in 
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hoeverre gaat u handhaven? 
Antwoorden: Er zijn 17 mogelijk aanvullende maatregelen voorgesteld in de 

BOS 2.0. Deze zijn allen nog in onderzoek. Momenteel worden deze 

maatregelen verder uitgewerkt. Hierbij wordt rekening gehouden met o.a. de 

uitvoerbaarheid, handhaafbaarheid, verwacht effect én draagvlak. Ook de 

elementen die u noemt in uw vragen 5 tot en met 11 worden meegenomen bij 

de uitwerking en gewogen bij besluitvorming. Na verdere uitwerking wordt er 

door Gedeputeerde Staten besloten over het wel of niet uitvoeren van de 

maatregelen.  

 

12. Bij industrie mag men stikstof “sparen “om dit vervolgens in te zetten voor 
verduurzaming. Is dit ook mogelijk voor de Landbouw? 
Antwoord: Ook deze mogelijk aanvullende maatregel wordt eerst verder 

uitgewerkt om o.a. de haalbaarheid en het effect in de praktijk te beoordelen, 

alvorens tot besluitvorming wordt overgegaan. Mochten bepaalde maatregelen 

in de ene sector succesvol uitpakken kan worden overwogen om deze 

maatregelen indien van toepassing ook in andere sectoren te introduceren.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

De programmamanager Aanpak Stikstof 


